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o Verzoekt de brief op de C-agenda onder nr. 26 van de maand juli  met de titel “Goedkeuring 
Faunabeheerplan Vos 2024-2029” ter bespreking te verplaatsen naar de B-agenda 
 
1. Aanleiding  

Op 28 november 2023 heeft het College van Gedeputeerde Staten in Noord-Holland goedkeuring 
verleend aan het Faunabeheerplan Vos 2024-2029.  

 

2. Het behandeldoel  

Op 20 november 2023 staat in de Commissie Landelijk Gebied het Initiatiefvoorstel Beperking 
Hobbyjacht in de provincie Noord-Holland van de Partij voor de Dieren op de agenda met reactie van 
GS. Dit agendapunt kan niet los gezien worden van het Faunabeheerplan Wildsoorten en zouden we 
graag in samenhang bespreken. 

De provincie heeft als een van haar kerntaken natuur en de zorg voor in het wild levende dieren. Dat 
geldt voor de weidevogels, maar ook voor predatoren als buizerd en vos. In het onderhavige FBP 
wordt uitgebreid ingezoomd op de omstandigheden waarin weidevogelpopulaties moeten 
herstellen en de problematiek rondom het huidige landgebruik. Predatoren zijn een belemmering in 
het broedsucces. De Partij voor de Dieren is van mening dat predatoren net zo goed recht hebben 
op een natuurlijke leefomgeving en het toepassen van hun wijze van voedsel vergaren. Indien een 
versnelling van betere broedomstandigheden en dus het habitat van weidevogels in gang wordt 
gezet zodat het leefgebied wordt uitgebreid en de populatie zich beter kan verspreiden, naast de 
maatregelen die al getroffen worden, zou het toepassen van niet dodelijke methoden om de vos te 
weren van kwetsbare weidevogelpopulaties voldoende moeten zijn. Hiervoor zijn rigoureuze keuzes 
in ons landgebruik nodig, beaamt ook de Faunabeheereenheid Noord-Holland. 

 
Vraag aan de fracties: 
 

1. De FBE en GS menen dat de vos beheer nodig heeft, omdat het slecht gaat met de weidevogels in 
Noord-Holland. Predatie door de vos zou herstel van de weidevogelpopulatie in de weg staan. De 
basis van deze gedachte is tevens dat weidevogels van nature een plek horen te hebben in de 
Noord-Hollandse landbouwgebieden. Echter, de hoofdoorzaak van de problemen van de 
weidevogelpopulatie is de slechte toestand en beperkte beschikbaarheid van het leefgebied van de 
weidevogels in ons land. Indien weidevogels een natuurlijke habitat kunnen vinden en dit verspreid 
is over een groot gebied, is predatie door de vos, een natuurlijk gegeven, geen probleem. Zijn de 
fracties bereid om op een andere wijze naar faunabeheer te kijken en de kwaliteitsverbetering van 
natuurlijke habitat van populaties als uitgangspunt te nemen in plaats van het doden van in het wild 
levende dieren? 



3. Volgens het FBP Vos moeten alle zeilen worden bijgezet om de verdere achteruitgang van de 
weidevogels te stoppen. Beperken van predatie door de vos is daarbij een van de maatregelen. Hoe 
zien de fracties en hoe zien GS de verdere stimulans van natuurbeheer in landbouwgebieden die de 
weidevogels ten goede komen en een verbod op regulier (of ouderwets of in termen van de FBP niet 
‘aangepast agrarisch beheer’) en niet biologisch agrarisch beheer van landbouwgebieden om te 
voorkomen dat natuurlijke predatoren vanwege hún natuurlijk gedrag moeten worden gestraft met 
de dood? Is GS bereid om de mogelijkheden die in het FBP genoemd worden hiervoor in het eerst 
volgende versie van het PPLG mee te nemen, zoals bijvoorbeeld de koppelkansen (genoemd op p. 
49)? 

4. Voor de jacht op vos is een ontheffing nodig die op basis van de kaders in het FBP Vos kan worden 
verleend door de toezichthouder. De Partij voor de Dieren zou het een goede zaak vinden als 
aanvragen voor ontheffing en het besluit van de toezichthouder over verlening hiervan wordt 
medegedeeld aan PS, omdat het om kwetsbare natuur gaat en de jacht op de vos maatschappelijk 
steeds minder aanvaard wordt. Is GS bereid om hier actief op in te zetten? 

 

 

 

 
  

 


